
 
 

Aurrekontu partehartzaileak 2023  

Presupuestos participativos 2023 

Proposamena Propuesta 

1301-DNA Kanpaina-Txakur 
gorotzak jasotzea 

1301-Campaña de ADN recogida 
excrementos de perros 

Txakurren ADN-a arakatzeko kanpaina egin 

beharko litzateke txakurren jabeek txakur-

gorotzak jaso gabe utzi ez ditzaten. Honela, 

espaloiak ibiltzeko moduan egongo lirateke, 

txakur-gorotzik gabe. Horrela eginez gero, 

akabo arazoa. 

Habría que hacer un sistema de 

reconocimiento de ADN de los perros para 

evitar que los dueños dejen los excrementos 

de los perros sin recoger. Así, se evitaría 

tener muchas aceras intransitables por estar 

llenas de excrementos, ya que 

desaparecería radicalmente este problema. 

Bideragarria da?  EZ ¿Es viable? NO 

EZAUGARRI TEKNIKOAK | CARACTERÍSTICAS TÉCNICAS 

Udal konpetentzia da eta politika publikoekin bat dator? 

¿Es competencia municipal y es acorde a las políticas públicas? 
Ez /No 

Interes orokorrekoa da? | ¿Es de interés general? Ez /No 

 

Proiektuaren ideia nagusiak   Ideas principales del proyecto 

 Ez dago OO.MMrik txakurren jabeak 

txakurrak inon erregistratzera behartzeko 

(arriskutsutzat hartzen diren txakurrak izan 

ezik), eta are gutxiago DNA lagin bat emateko. 

Horrek Ordenantza aldatzea eta zigorra 

betetzen ez duenarentzat zigorrak 

argitaratzea ekarriko luke. 

 No existe una OO.MM donde obligue a las 

personas dueñas de los perros a registrarlos 

en ningún sitio (salvo los considerados como 

Perros POTENCIALMENTE Peligrosos), y 

mucho menos que tengan que aportar una 

muestra de ADN. Eso conllevaría un cambio 

en la Ordenanza y la publicación de sanciones 

para quién no cumpliera. 

  



 
 

Erregistro hori egingo balitz, eguneratuta 

eraman beharko litzateke, horrek dakarren 

lan-kargarekin. Gainera, Udaltzaingoarentzat 

onartezina litzateke, gaur egungo 

baliabideekin, pertsona bat udalaren esku 

jartzea. 

 Si se realizara ese Registro, se tendría que 

llevar actualizado y al día, con la carga laboral 

que ello supone, y destinar una persona a tal 

efecto del ayuntamiento y con los recursos 

actuales  desde Policía Municipal es 

inasumible. 

Gorozkiak jasotzeak berarekin ekarriko luke, 

lehenik eta behin, gorozkiak jasotzeaz 

arduratuko den pertsona bat; bigarrenik, 

patruila bat dagokion pertsonari deitu, itxaron 

eta bilketa horren fede emango diona; eta 

azkenik, ondoriozko akta/txostena. Guzti 

horrek kostu handia izango luke, eta gainera, 

ezin da Udaltzaingoaren patruila bat bilketa 

horietarako erabili. Etengabe horrelako esku-

hartzeetan egongo ginateke, beste batzuk 

alde batera utzita. 

 La recogida de las heces conllevaría por un 

lado una persona encargada de su recogida, 

una patrulla en el lugar destinada a: llamar a 

dicha persona, la espera, que diera fe de esa 

recogida, y el posterior Acta/informe. Todo 

ello, suma un coste elevadísimo, aparte de 

que no se puede destinar una patrulla de 

Policía Municipal para esas recogidas. 

Estaríamos continuamente en este tipo de 

intervenciones, obviando otras. 

Laginak hartzeko arduraduna lanpetuta 

balego, nork jaso eta gordeko lituzke? Non? 

Nola? Horretarako leku edo ezagutzarik izan 

ezean, eta jakina, polizia-lana ez bada, 

Udaltzaingoak ez lituzke zeregin horiek bere 

gain hartuko. 

 Si la persona encargada de recoger las 

muestras estuviera ocupada, ¿Quién las 

recogería y las preservaría? ¿Dónde? 

¿Cómo? Si se tiene habitáculo ni 

conocimientos para ello, y por supuesto no es 

una labor policial, por lo que Policía municipal 

no asumiría esas labores. 

Alegazioren bat aurkeztuz gero, edo jabeak 

emandako emaitza alderatzeko beste proba 

bat egin nahi balu, nola kudeatuko litzateke? 

Non? 

 En caso de alegaciones o de que el dueño 

quisiera otra prueba de contraste al resultado 

arrojado, ¿Cómo se gestionaría? ¿Dónde? 

Guzti horrengatik, uste dugu proposamen hori 

onartezina dela eta baztertu egin beharko 

litzatekeela, ez baititu beharrezko berme 

juridiko guztiak, eta gainera, eragozpen eta 

oztopo gehiago sor baititzake polizia-lanetan. 

 Por todo ello, creemos que esta propuesta es 

inadmisible y debe de ser rechazada, puesto 

que no consta de todas las garantías jurídicas 

necesarias, además de que podría crear más 

inconvenientes y obstáculos a las labores 

propiamente policiales. 
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